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                                                                                Záznam  

                      zo zasadnutia Komisie školstva pri MsZ mesta Spišská Nová Ves, 26. 5. 2025 

  

Prítomní:  
1. Mgr. Jozef Kačenga, predseda komisie školstva 

2. Ing. Vladimír Jančík 

3. RNDr. Ladislav Ruttkay 

4. Mgr. Judita Iľašová 

5. Ing. Mária Hvizdošová   

6. Mgr. Júlia Čurillová, garant za školstvo 

7. JUDr. Radka Romaňáková, riaditeľka, Správa školských zariadení 

8. Ing. Eva Štubňová, zapisovateľka 

Neprítomní: 

1. Mgr. Mariana Kacvinská, Dis. art.   

2. Mgr. Miriam Nevyjelová 

3. Mgr. Jana Marcinčinová 

 

Miesto zasadnutia: malá zasadacia miestnosť  MsÚ Spišská Nová Ves 

Program: 

1. Úvod 

2. Informácia o zápise detí do MŠ a ZŠ 

3. Informácia o výberových konaniach  na obsadenie funkcií riaditeľov MŠ, ZŠ a CVČ 

4. Žiadosť o poskytnutie dotácie na činnosť pre CVČ Prešov 

5. Nominovanie zástupcov mesta do mestskej školskej rady – prerokovanie nominovaných 

6. Rôzne 

7. Záver 

 

K bodu 1 : 

Prítomných privítal predseda Komisie školstva Mgr. Jozef Kačenga.  

K bodu 2 : 

Mgr. Júlia Čurillová oboznámila prítomných o počtoch detí zapísaných do 1. ročníka ZŠ v školskom roku 2025/2026: 

ZŠ, Nad Medzou 1 51 

ZŠ, Lipová 13  100 

ZŠ, Levočská 11  63 

ZŠ, Z. Nejedlého 2 58 

ZŠ, Ing. O. Kožucha 11 96 

ZŠ, Komenského 2 49 

ZŠ, Hutnícka 16  62 

Spolu    479, z toho 14 detí zapísaných na viac škôl a 135 detí je z okolitých obcí. 

 

K bodu 3 : 

Mgr. Júlia Čurillová informovala, že 9. a 10.6.2025 sa uskutočnia výberové konania na pozíciu riaditeľa/riaditeľky v troch 

školách a školských zariadeniach, a to  ZŠ, Lipová 13, MŠ, Gorazdova 28 a Centrum voľného času. 

Do termínu uzávierky žiadostí máme v každej škole a CVČ po jednom prihlásenom uchádzačovi do výberového konania na 

pozíciu riaditeľa/riaditeľky. 27.5.2025 sa uskutoční otváranie obálok. 

K bodu 4 : 

Mgr. Júlia Čurillová prítomných oboznámila so žiadosťou Mesta Prešov o spolufinancovanie činnosti Centra voľného času 

(CVČ) Prešov na záujmové vzdelávanie 1 dieťaťa, ktoré navštevuje CVČ Prešov, a ktoré má trvalý pobyt na území mesta Spišská 

Nová Ves. Dieťa navštevuje záujmový útvar – Slovenčina v kocke 9.A a 9.B, čo evokuje doučovanie zo slovenského jazyka. 

Odporúča tejto žiadosti nevyhovieť. 

K bodu 5 : 

Mgr. Júlia Čurillová informovala: 

Podľa ustanovenia § 24 ods. 16 zákona NR SR č. 596/2003 Z. z. o štátnej správe v školstve a školskej samospráve a o zmene 

a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov je funkčné obdobie orgánov školskej samosprávy štyri roky. Obecnej 

(mestskej) školskej rade Spišská Nová Ves končí funkčné obdobie dňa 8.6.2025.  

V zmysle ustanovenia § 6 ods. 3 vyhlášky MŠ SR č. 291/2004 Z. z., ktorou sa určujú podrobnosti o spôsobe ustanovenia orgánov 

školskej samosprávy, o ich zložení, o ich organizačnom a finančnom zabezpečení v znení neskorších predpisov a v zmysle § 25 

ods. 8 zákona č. 596/2003 Z. z.  sme požiadali 7.5.2025 o návrh kandidátov do obecnej (mestskej) školskej rady zo zvolených 

zástupcov rodičov všetkých škôl/školských zariadení na území Mesta Spišská Nová Ves.  

Rada školy/školského zariadenia môže navrhnúť jedného alebo viacerých kandidátov zo zvolených zástupcov rodičov, no nemusí 

navrhnúť žiadneho kandidáta. Návrh kandidátov alebo informáciu o nenavrhovaní zástupcov rodičov do obecnej (mestskej) 

školskej rady sme prosili písomne zaslať v termíne do 30.6.2025 na adresu oddelenia školstva a školského úradu. 
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Mesto Spišská Nová Ves zabezpečí voľby členov obecnej (mestskej) školskej rady z navrhnutých zástupcov rodičov jednotlivých 

rád škôl a školských zariadení, z predsedov rád škôl a školských zariadení a z riaditeľov škôl a školských zariadení zriadených na 

území mesta. V zmysle § 6 ods. 4 vyhlášky č. 291/2004 Z. z. na uskutočnenie volieb zvolá oddelenie školstva a školský úrad 

všetkých predsedov rád škôl a školských zariadení. O termíne volieb budeme informovať. 

K bodu 6 : 

O predloženie návrhu zvyšovania poplatkov v školských jedálňach materských škôl požiadal hosť zasadnutia komisie školstva 

pán Ľuboš Šuca, poslanec MsZ: 

Je proti schválenému VZN č.1/2025 o určení výšky príspevkov v školách a školských zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti 

mesta Spišská Nová Ves, a to konkrétne proti novému poplatku 25 eur (časť príspevku rodiča na režijné náklady) pre 

predškolákov (od 1.9.2025), ktorí doteraz tento poplatok neplatili. Navrhuje tento poplatok zavádzať postupne v priebehu 

viacerých rokov, nie naraz. Uvádza, že dlhé roky sa nezvyšovalo nič, a teraz zrazu z 0 eur na 25 eur, čo je pre rodičov 

predškolákov zaťažujúce. Zároveň stúpla aj časť príspevku rodiča na režijné náklady z 0,50 eur na odstravovaný obed/deň na 

paušálny mesačný poplatok 15 eur/mesiac, bez ohľadu na počet odstravovaných dní. Na zasadnutí MsZ hlasoval proti prijatiu 

tohto VZN a teraz žiada komisiu školstva o prehodnotenie poplatkov a nastavenie postupného zvyšovania. 

JUDr. Radka Romaňáková oboznámila komisiu školstva so zmenami v príjmoch za stravu oproti predpokladanému stavu pred 

prijatím VZN č.1/2025 o poplatkoch a oproti prejednávaniu poplatkov za stravu na prechádzajúcom zasadnutí komisie školstva 

22.1.2025 nasledovne: keďže došlo aj k navýšeniu réžie pre dospelých a cudzích stravníkov, predpokladáme celkové príjmy 

v roku 2025 vo výške 431 000 € (268 920 € deti, 113 000 € dospelí, 49 700 € cudzí stravníci), čo znamená doplatok mesta vo 

výške cca 210 000 €.  

Mgr. Júlia Čurillová  vysvetlila, ako došlo k zavedeniu poplatku 40 €, a to, že komisia školstva schválila na svojom zasadnutí iný 

návrh (viď zápisnica z 22.1.2025), príspevok zákonného zástupcu dieťaťa v ŠJ pri MŠ, 15 € mesačne/celodenná strava. Následne 

na zasadnutí finančnej komisie bol navrhnutý príspevok 40 €/ mesačne, ktorý vznikol zlúčením poplatku 15 € na stravu a poplatku 

25€ na čiastočnú úhradu výdavkov za pobyt dieťaťa v materskej škole, a to aj pre predškolákov, čo pred tým nebolo. Návrh 

finančnej komisie bol na zasadnutí MsZ poslancami MsZ schválený. 

RNDr. Ladislav Ruttkay sa opýtal, prečo sa komisia školstva má zaoberať niečím, čo bolo nedávno už schválené poslancami MsZ. 

Poslanec MsZ nech dá návrh na zasadnutí MsZ a potom sa tým budeme zaoberať aj na komisii školstva. Nič sa nezmenilo od 

poslednej finančnej komisie. 

JUDr. Radka Romaňáková  uviedla, že nastali zmeny, nakoľko bolo navýšenie aj od cudzích stravníkov, mesto bude doplácať 

o 109 000,- € menej ako sme očakávali, prezentovala svoj návrh, ako by sa mohol poplatok 25 € zavádzať postupne, v priebehu 

nasledujúcich troch rokov.  

Ľuboš Šuca povedal, že urobí všetko pre to, aby sa táto problematika znova otvorila a aby sa poplatky do budúcna navyšovali 

postupne, nie naraz, aby sa rodičia mohli na to pripraviť. 

RNDr. Ladislav Ruttkay odpovedal, že rodičia sú na to pripravení, platili poplatok 25€ počas celého pobytu ich detí v MŠ a budú 

v ňom pokračovať aj v predškolskej triede. 

Mgr. Jozef Kačenga poďakoval pánovi Ľubošovi Šucovi za návrh, je toho názoru, že keď je VZN č. 1/2025 už schválené, nechať 

to tak ako je už schválené, komisia školstva počká, nech poslanec MsZ podá na MsZ pozmeňujúci návrh a komisia školstva sa 

tým bude nanovo zaoberať. Poďakoval p. Šucovi za účasť na komisii školstva. 

Ing. Mária Hvizdošová  sa opýtala, kde idú peniaze z príspevkov stravníkov v školskej jedálni? Keď sa niečo navyšuje, chcela by 

vidieť aj navýšenie kvality, nie len zvyšovanie cien. 

JUDr. Radka Romaňáková: prostriedky idú na prevádzku školského stravovacieho zariadenia, a to na mzdy, energie, inventár... 

pričom mzdy sú žalostne nízke. Je nutné ich navýšenie, pretože klesá záujem o prácu v školských jedálňach a nebude nám mať 

onedlho kto variť za také nízke platy. 

RNDr. Ladislav Ruttkay povedal, že poplatky v našich školách sú oproti iným mestám nižšie, mesačný príspevok 12 € za školský 

klub detí je smiešny, je to cca 0,5 €/deň.  

Mgr. Júlia Čurillová  povedala, že poplatky v ŠKD sú naozaj veľmi nízke, ŠKD sú financované z originálnych financií, škoda, že 

nie sú tiež financované štátom, ako základné a materské školy, od roku 2027 by mali ísť tiež pod prenesené kompetencie štátu. 

Teraz by bolo dobré zmeniť mesačný príspevok na čiastočnú úhradu nákladov ŠKD (od rodičov), z 12 na 20 €/mesačne. 

Podielové dane klesajú, musíme ísť cestou zvyšovania poplatku od rodičov, ŠKD je služba pre rodičov. 

Tiež sa pokúsime zadať do výkazu V40–01 (výkaz Škol (MŠVVaM SR) o počte žiakov základných umeleckých škôl, detí 

školských zariadení a poslucháčov jazykových škôl v územnej pôsobnosti obce, ktorý sa vypĺňa k 15.9. všetkých žiakov 1.-5. roč. 

ZŠ, aby sme získali viac finančných prostriedkov na ŠKD, a to tak, že zavedieme príležitostnú činnosť ŠKD. 

Mesačný poplatok na čiastočnú úhradu výdavkov na štúdium v základnej umeleckej škole navrhuje ponechať ako je vo VZN 

č.1/2025 teraz, a to z dôvodu, že budova ZUŠ je v rekonštrukcii a vyučovanie prebieha v provizórnych priestoroch. 

RNDr. Ladislav Ruttkay navrhuje zvýšenie poplatku v ŠKD z 12€ na 20€, od 1.9.2025, pretože aj platy zamestnancov ŠKD pôjdu 

od septembra 2025 o 7% vyššie a potom znova od 1.1.2026 o 7%. 

Mgr. Jozef Kačenga súhlasí s tým, aby sa poplatok za ŠKD zvýšil z 12 € na 20 €/mesačne od 1.9.2025. 

 

 

UZNESENIE: 

Komisia školstva odporúča: 

- mesačný poplatok na čiastočnú úhradu nákladov na činnosť ŠKD zvýšiť z 12€ na 20€/mesačne od 1.9.2025, 
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- VZN č. 1/2025 je už schválené, komisia školstva sa bude opätovne zaoberať výškou poplatkov po podaní 

pozmeňujúceho návrhu poslanca. 

 

K bodu 7 : 

Mgr. Jozef Kačenga  poďakoval za účasť a ukončil zasadnutie KŠ.  
Najbližšie zasadnutie komisie školstva bude v septembri 2025, alebo podľa potreby. 

 
                                        

Mgr. Jozef Kačenga, v. r. 

                          predseda Komisie školstva 
 
 

 

 
 

Zapísala: Ing. Eva Štubňová, 26. 5. 2025 


